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Abstract

        
A prospective study of central venous catheterisation for parenteral treatment was carried out. The catheters were used for a variety of purposes, the majority for intravenous feeding alone. Three types of catheter were used - fine silastic tubing, Vygon Leader Caths and cuffed Hickman and Broviac catheters. The mean catheter life was 42 days with a range of 1-400 days. Sixty-two catheters were removed prior to completion of treatment. In this series the Hickman catheters were remarkably trouble-free.


      
        
Zusammenfassung

        
Eine prospektive Studie zentraler Venenkatheter zur parenteralen Behandlung von Kindern wurde durchgeführt. Die Katheter wurden aufgrund unterschiedlicher Indikationen gelegt, die meisten zur parenteralen Ernährung. Dabei wurden drei Arten von Katheter verwandt:
1. feine Silastikkatheter
2. Vygon-Katheter mit Führungsstab
3. Hickman- sowie Broviac-Katheter


        
Die durchschnittliche Haltbarkeit der Katheter betrug 42 Tage mit einer Variationsbreite von 1 bis 400 Tage. 62 Katheter mußten vor Beendigung der Therapie entfernt werden. In der vorliegenden Serie war der Hickman-Katheter ausgesprochen komplikationsfrei.


      

Key words

Parenteral nutrition - Central-venous catheter
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